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Underwerp 
Stand van zaken afvalinzameling – uitvoering Grondstoffenbeleidsplan 
 
 

Wy stelle jo foar kennis te nimmen fan: 
De stand van zaken van de afvalinzameling tot en met september 2021, na ingang van 
de maatregel frequentie gestuurd scheiden per 1 januari 2021. 
 

 
Koarte gearfetting 
In deze memo brengen wij u opnieuw op de hoogte van de stand van zaken van de 

afvalinzameling tot en met september 2021, na ingang van de maatregel frequentie 

gestuurd scheiden per 1 januari 2021. De aanvullende informatie geeft u een beeld hoe 

de afvalinzameling tot nu toe is verlopen en wat de resultaten zijn. Deze informatie is 

een aanvulling op de memo (LIST-stuk, S2021-12477) waarover de raad in mei is 

geïnformeerd. 

Beeld afvalinzameling na negen maanden van 2021 

Bij bijna alle huishoudens gaat het goed en heeft men een goede weg gevonden zodat 

hun afval in de sortibak past: door goed hun afval te scheiden, door lucht uit de 

verpakkingen te halen en/of het afval los in de sortibak te doen. Voor een aantal 

inwoners betekent dit echter een aanpassing in hoe men om moet gaan met hun afval. 

Een beperkt aantal inwoners geeft aan nog steeds niet uit te komen met de ruimte in de 

sortibak. De redenen en situatie bij deze mensen is verschillend en dit vraagt elke keer 

een andere benadering. Door goed te luisteren naar waar men tegen aan loopt en hoe de 

samenstelling van het huishouden is of hoe men woonachtig is wordt op maat advies 

gegeven. Vragen of klachten van inwoners zijn en worden persoonlijk (per email of 

telefonisch) beantwoord.  

Inwoners die na het toepassen van alle tips niet goed uitkomen kunnen gratis hun 

zakken met huishoudelijk afval brengen naar de ruim geopende milieustraat in Burgum. 

Inwoners en nemen dan in dezelfde rit hun gesorteerde spullen én zakken met 

huishoudelijk afval (schoon en droog, drankenkartons met dop er op) naar de 

milieustraat. Voor inwoners die structureel niet uitkomen is er de mogelijkheid om 

eventueel (tegen een gereduceerd) tarief een extra sortibak aan te vragen.   
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Verbrand afval, VANG- kilo’s, 2020  

Op basis van de cijfers die we hebben ontvangen van Afvalsturing Friesland (Omrin) 

blijkt dat de kilo’s die verbrand worden (VANG-kilo’s) fors zijn afgenomen ten opzichte 

van dezelfde periode vorig jaar. In grafiek 1 zijn de VANG-kilo’s tot en met september 

van de afgelopen jaren weergegeven in vergelijking met de andere friese gemeenten.  

Grafiek 1. VANG Kilo's per inwoner tot september 2021 (bron: Afvalsturing Friesland, 

Omrin) 

 

Uit grafiek 1 blijkt dat we vergeleken met de andere Fryske gemeenten het heel goed 

doen en per inwoner, op Heerenveen na (met 5 kilo per inwoner verschil), het minste 

afval verbranden. Een groot compliment voor onze inwoners! 

Ter ondersteuning van het algemene beeld wat we bovenstaand geven van de 

afvalinzameling in de eerste maanden van 2021 gaan we kort in op de detailcijfers die we 

op dit moment kunnen geven. Te denken aan het aangeboden afval in relatie tot de 

VANG-kilo’s, vragen, klachten, meldingen en opmerkingen van inwoners. Maar ook cijfers 

van aangevraagde extra sortibakken, de milieustraat, het huidige beeld van de openbare 

ruimte in relatie met dumpingen en zwerfafval.  

Totaal ingezameld huishoudelijk afval de vermindering van de VANG-kilo’s  

Op basis van de eerste ruwe cijfers van 2021 kunnen we nog geen conclusies trekken 

maar het geeft wel een eerste gevoel.   

De cijfers van Afvalsturing Friesland (Omrin) ontvangen we tussen de 6 tot 8 weken 

nadat we het afval uit Tytsjerksteradiel ter verwerking aanbieden. Dit betekent dat we op 

het moment van opstellen van deze raadsmemo, eind november 2021, de cijfers tot en 

met september hebben. In tabel 1 is een analyse van de cijfers weergegeven. 
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Tabel 1 Huishoudelijk afval Tytsjerksteradiel (ton), analyse t/m september 2021: 

 

De eerste negen maanden laten een positief beeld zien. Er is over de eerste negen 

maanden van 2021 is een forse reductie van in totaal 659 (ton)/ 16% minder 

huishoudelijk restafval (via de sortibak, inclusief de ingezamelde zakjes restafval op de 

milieustraat) ingezameld. En een verbetering van het ingezamelde GFT-afval (+23%) via 

de biobak. 

Effect op jaarbasis per inwoner: Met een reductie van restafval voor onze gemeente van 

circa 27,4 kg per inwoner en 48 kg betere bronscheiding is de maatregel frequentie 

gestuurd scheiden mede dankzij de medewerking van onze inwoners een groot succes. 

Op basis van deze positieve resultaten legt gemeente De Fryke Marren in december ook 

een Grondstof-beleidsplan met drie-wekelijkse afvalinzamelingsfrequentie ter 

besluitvorming voor aan hun raad. Tevens heeft gemeente Sùd-West Fryslân interesse 

getoond in onze resultaten en wijze waarop we dit als gemeente hebben gerealiseerd. 

In de voorgaande memo hebben we aangegeven, als aanvulling op de huidige 

maatregelen, dat huishoudens die ook na de driewekelijkse inzameling nog onjuiste 

afvalstromen in de sortibak doen gericht een brief thuis gestuurd krijgen met 

scheidingstips en een juist handelingsperspectief. Dit is helaas nog niet in uitvoering, 

vanwege softwarematig oponthoud. We hopen dat door het gericht sturen van deze 

brieven er nog een stap kan worden gemaakt in het scheidingsresultaat en de 

vermindering van huishoudelijk restafval. 

Sorteeranalyse 2021 sortibak 

Jaarlijks vindt in oktober een sorteeranalyse in de gemeente plaats van de inhoud van de 

sortibak verspreid over drie delen van de gemeente (Hurdegaryp, Noardburgum, Wyns 

en omgeving). Tevens wordt een sorteeranalyse uitgevoerd van de inhoud van de 

ondergrondse restafvalcontainers. Op basis van de sorteeranalyses blijkt dat het 

huishoudelijk afval vanaf 2020 beter wordt gescheiden en er minder onjuiste 

afvalstromen in de sortibak zitten. 

Vragen, opmerkingen, meldingen en klachten en van inwoners 

In aanvulling op de memo van mei jl. merken we op dat na de zomervakantie vrijwel 

geen vragen of klachten over het afvalbeleid worden ontvangen.  

Wat opvalt is dat er klachten ontstaan omdat sommige inwoners niet op tijd hun 

container aanbieden en de gemeente op een ander tijdstip komt dan men gewend was. 

Deze inwoners zijn de afgelopen maanden persoonlijk teruggebeld, en hebben na uitleg 
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over de wijzigingen wel begrip en gaan hun container tijdig aanbieden. We zien verder 

dat deze vragen/klachten afnemen nu we een paar maanden verder zijn.  

Extra aangevraagde sortibakken 

Minder huishoudens dan vooraf ingeschat maken gebruik van de mogelijkheid om een 

extra sortibak aan te vragen. Vanaf 1 september 2020 heeft men mogelijkheid om tegen 

gereduceerd tarief een extra sortibak aan te vragen.   

Tabel 2 Aantal huishoudens van 5 personen en meer (1 september 2020):  

Huishoudens > 5 personen Aantal huishoudens in 

Tytsjerksteradiel 

aantal huishoudens van 5 personen* 789 

aantal huishoudens van 6 personen 150 

aantal huishoudens van 7 personen 34 

aantal huishoudens van 8 personen 18 

* Waarvan een onbekend deel kinderen in de luiers 

Op 30 augustus 2020 hadden 126 huishoudens een extra sortibak.   

In totaal zijn er vanaf 1 september tot en met september 2021 de volgende aantallen 

aangevraagd:  

 Vanwege medische reden 75 stuks (gratis);  
 Huishoudens van meer dan 6 personen of huishoudens van 5 personen waar 

minimaal één kind in de luiers: 100 stuks (gereduceerd tarief € 75,-);  
 Huishoudens die niet vallen onder het gereduceerd tarief, maar wel een extra sortibak 

aanvragen: 184 stuks (tarief € 150,-).  
 

Bezoeken op de milieustraat 

Door de bezoekersaantallen van de afgelopen jaren van de periode januari t/m 

september naast elkaar te zetten zien we dat er vanaf 2020 meer bezoekers op de 

milieustraat komen ten opzichte van voorgaande jaren. De bezoekersaantallen van 2021 

zijn vergelijkbaar met die van 2020. 

Ook zien we dat het afval beter gesorteerd wordt aangeboden en in de verschillende 

afvalstromen gescheiden wordt.   

Vanaf 1 januari 2021 ontvangen we zakken met huishoudelijk afval (wat in de sortibak 

hoort) op de milieustraat. Om deze reden kan er geen vergelijking gemaakt worden met 

voorgaande jaren.   
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Tabel 3: Gebrachte Zakken huishoudelijk afval op de milieustraat:  

Maand/                              Jaar  2021  

Januari  1794  

Februari  1509  

Maart   1415  

April  1215 

Mei  1375 

Juni  1267 

Juli  1011 

Augustus 658 

September 640 

Oktober 745 

 

Bezoekers weten de milieustraat te vinden en maken gebruik van de mogelijkheid om 

zakken met huishoudelijk afval op de milieustraat te brengen. Over het algemeen heeft 

een bezoeker maximaal twee zakjes huishoudelijk afval bij zich. In combinatie wordt 

meestal ook ander afval gebracht. Er zijn geen waarnemingen dat er bezoekers zijn die 

grote hoeveelheden zakken inleveren. Over de eerste maanden van 2021 zien we dat er 

een dalende lijn is in aantallen zakken met huishoudelijk afval die gebracht worden op de 

milieustraat. Deze daling zet door na de zomervakantie. 

Dumpingen/ bijplaatsingen en zwerfafval:   

In 2021 zien we geen grote toename van dumpingen in de openbare ruimte. In kleine 

aantallen zijn er bijplaatsingen van (een) zak(ken) met huishoudelijk afval. Deze zijn 

vergelijkbaar met 2020. 

Naast deze monitoring zijn we alert op signalen en waarnemingen over zwerfafval. Open 

deksels van sortibakken kunnen zorgen voor zwerfafval, maar ook hinder van ongedierte 

en stank ontstaat. Dit is onwenselijk. In de communicatie richting inwoners die 

structureel de sortibak onjuist aanbieden, bijvoorbeeld met het deksel open, zal het 

belang van een gesloten sortibak en de tips om dit voor elkaar te krijgen worden 

benadrukt. Daarnaast wordt toezicht gehouden wanneer structureel (de inhoud van) de 

sortibak of biobak onjuist wordt aangeboden.  
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Ferfolchtrajekt 
Oktober 2022 geven we over 2021 een totale onderbouwde evaluatie van het GBP. 
Wanneer er aanleiding voor is wordt u als raad opnieuw tussentijds geïnformeerd.  
 
Burgum, Datum (datum collegebesluit invullen) 
 
 
Het college van burgemeester en wethouders van Tytsjerksteradiel, 
 
secretaris, 
 
mevr. H.M. van Gils 
 
 

burgemeester, 
 
dhr. drs. L.J. Gebben 
 

 


